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Č.j. 933/4/2011 

 

 

 Věc :                                        Z á p i s  č. 2/011 

 

                          ze schůze ÚOK chovatelů okrasného a exotického  

                          ptactva konané v Praze dne 17. června 2011 

 

 

Přítomni :   Karel Změlík, Ing.Jiří Čumíček, Zdeněk Vandělík, Ing.Luboš Valehrach, Lubomír 

                   Veselý, Jana Korbová.  

Omluveni :  Zbyněk Laube, Antonín Korec, Ing. Josef Noţička, JUDr.Jan Sojka, Ing.Petr Vedra. 

Hosté :  Martin Kabát, DiS., generální sekretář ČSCH. 

 

P r o g r a m :  1.  Kontrola zápisu z minulé schůze, kontrola plnění usnesení 

                        2.  Příprava konference odbornosti CHOEP  

                        3.  Čerpání rozpočtu za 1. pololetí 2011 

                        4.  Zpráva revizní komise / Ing.Valehrach / 

                        5.  Informace z C.O.M., O.M.J / Ing. Noţička /  

                        6.  Školení adeptů a posuzovatelů  / p. Veselý / 

                        7.  Různé 

                        8.  Diskuse 

                        9.  Usnesení 

                      10.  Závěr 

 

     Schůzi zahájil a řídil podle schváleného programu předseda komise pan Karel Změlík. 

V úvodu pozdravil přítomné členy a představil hosta – pana Martina Kabáta, nového generálního 

sekretáře ČSCH.  

Ad 1.  V kontrole plnění usnesení zůstávají nedořešené úkoly :  
bod 1.5.2. písemný protest adresovaný prezidentu O.M.J., pověřen Ing. Noţička 

bod 1.5.3. odběr krouţků od sjednaného výrobce bude otevřen na zítřejší konferenci 

bod 8.2. poţadované jmenné seznamy členů klubů nezaslaly do stanoveného termínu 2 kluby 

( Klub chovatelů andulek Praha a Klub chovatelů baţantů, vodního ptactva a holoubků).         

bod 8.5. záleţitost projednala s pracovnicí MŢP, Mgr. Karáskovou, tajemnice komise 

s výsledkem, ţe se dnes uţ nedá dohledat, zdali byla vyhláška č. 210/2010 zaslána na Sekretariát 

ČSCH k připomínkám. 

Ostatní body usnesení byly splněny, zápis byl bez připomínek schválen. 

 

Ad 2.   Komise se zabývala přípravou konference, která bude následující den. Zprávu o činnosti 

komise za uplynulý rok 2010 přednese předseda komise, pan Karel Změlík, zprávu o čerpání 

rozpočtu komise v roce 2011 a revizní zprávu přednese Ing.Valehrach, delegátům bude podán 

návrh na ustavení pouze jedné společné mandátové a návrhové komise, za ÚOK bude navrţen 

Ing. Valehrach. 

 



Usnesení 

2.2.1. Komise vzala přednesené návrhy na vědomí. 

 

Ad  3.  Tajemnice komise podala krátkou informaci o čerpání rozpočtu, konstaovala, ţe jsou 

            zaúčtovány jen tři měsíce a byly čerpány prostředky jen na zasedání ÚOK v měsíci 

            únoru. Sdělila rovněţ nový zůstatek čerpání rozpočtu v roce 2010, který byl zapřičiněn 

            změnou v odečtu členských příspěvků ze spec. ZO ČSCH a činí tedy 4.183,60 Kč.  

Usnesení 

2.3.1.       Komise vzala zprávu o čerpání rozpočtu na vědomí,   

       

Ad. 4.  Ing. Valehrach seznámil přítomné s výsledkem  revize, kterou provedl za přítomnosti 

tajemnice komise na Sekretariátu ČSCH dne 9.3.2011 a navrhovanými doporučeními. Přítomní 

vzali přednesenou zprávu na vědomí a diskutovali obě přednesená doporučení – otázku systému 

odvodu poplatků za posuzování  a vydání a zpracování nových standardů. K odvodu poplatků se 

rozvinula diskuse, ve které pan Kabát informoval o poplatcích u odborností králíků, holubů a 

drůbeţe. Komise pak přijala usnesení, na základě kterého kaţdý posuzovatel uhradí za příslušný 

rok paušální poplatek 500,- Kč a nadále uhradí z kaţdé absolvované výstavy 30,- Kč do svazové 

pokladny  / účet Vzdělávací fond / jako finanční přínos do rozpočtu komise. Návrh bude 

přednesen delegátům konference. 

Usnesení 

2.4.1.     Členové komise vzali na vědomí revizní zprávu, přednesenou Ing. Valehrachem a 

přijali změnu v odvodu poplatků posuzovatelů  do svazové pokladny : 500,- Kč  

uhradí ročně každý posuzovatel a 30,- Kč za posuzování na každé výstavě 

v příslušném roce. Navýšení poplatků bude ke schválení doporučeno konferenci 

odbornosti CHOEP, která se konala následující den. 

  

Ad 5.  Tajemnice tlumočila informaci nepřítomného Ing. Noţičky ve věci podmínek pro 

přihlášení nového plemene postavového kanára u C.O.M. Pan Luboš Veselý osvětlil celou 

záleţitost – má prozatím jen pět ptáků z loňského roku, na kterých letos dále chová. U těch je 

třeba, aby byli vystaveni uţ letos na výstavě Exota Olomouc s upoutávkou, ţe se jedná o národní 

plemeno, formou info panelů nebo fotek a v roce 2013 uţ musí být vystaveni i na SŠ. K této věci 

podal Ing.Noţička písemný dotaz na spec.sekci  C.O.M. Odpověď dosud nedošla. Komise 

záleţitost bude podporovat a poţádá ÚV ČSCH o finanční pomoc, aby se tato významná 

záleţitost mohla uskutečnit. 

Usnesení 

2.5.1. Členové komise vzali přednesené informace na vědomí. Významnou záležitost 

nového plemene postavového kanára budou podporovat a požádají ÚV o finanční 

pomoc k realizaci. 

 

Ad 6.   Pan Luboš Veselý pak informoval o průběhu korespondenčního školení pěti nových 

adeptů a o přípravě zářijového školení adeptů a posuzovatelů, které proběhne v Čáslavi. 

Chybějícího školitele sekce papoušků projedná s panem René Poštulkou. Zmínil se také o přípravě 

významné výstavy letošního roku - Exoty Olomouc 2011. K výstavě pak podrobně hovořil pan 

předseda, m.j. sdělil, ţe v příštím dvojčísle časopisu Nová Exota budou zveřejněny výstavní 

podmínky s přihláškou. Poţádal také členy komise o spolupráci při realizaci výstavy.   

Usnesení 

2.6.1. Komise vzala přednesenou zprávu na vědomí. 

2.6.2. Komise oficiálně pověřila pořádáním výstavy s mezinárodní účastí Exota Olomouc 

2011 specializovanou ZO ČSCH Exota Olomouc.  

 



Ad 7.   R ů z n é 

1.     Tajemnice podala informaci o nedostatcích v objednávkách a platbách členských známek 

v letošním roce, o několika urgencích dodávek ze strany objednatelů krouţků vůči dodavateli, o 

dosud nepodepsané smlouvě na výrobu a distribuci krouţků na letošní rok ze strany výrobce a o  

rozhodnutí ÚV, ţe se budou objednávky a doobjednávky krouţků od příštího roku vyřizovat 

pouze přes základní / specializované / organizace. K této problematice se pak dlouze diskutovalo 

s přítomným generálním sekretářem panem Kabátem. Hovořil pak dále o současné finanční situaci 

svazu v souvislosti s otázkami členů komise k  publikování dalších, uţ  pro tisk připravených 

standardů. K této záleţitosti vybídl komisi, aby připravila kalkulaci nákladů na tisk. Osvětlil také 

záleţitost současného nekompetentního statutu ÚKPM. Sdělil také jeho úmysl dokončit v roce 

2012 záleţitost komplexní evidence členů. 

2.    Komise otevřela záleţitost týkající se návrhu smlouvy ke spolupráci s organizací KPEP. 

Kauza se táhne od loňského roku, kdy tehdejší generální sekretář, pan RNDr.Smrček, vypracoval 

první návrh smlouvy. Dle neoficiálního sdělení nebyla vedením akceptována. V únoru letošního 

roku se k přípravě nové smlouvy sešla pracovní skupina ve sloţení předseda ÚV ČSCH, pan Jiří 

Král, Ing.Richard Konrád, pan Martin Kabát, pan Karel Změlík, Ing. Luboš Valehrach – za 

ČSCH, Ing. Václav Podpěra, CSc. a Ladislav Ţoha za KPEP. Z jednání byl zhotoven zápis, ve 

kterém jsou uvedeny tři moţné varianty pro budoucí spolupráci. Z jednání vyplynul poţadavek ze 

strany KPEPu, ţe jsou schopni přistoupit na variantu č. 3. Pan Změlík navrhl, aby se tato varianta 

stala klíčem pro sepsání návrhu smlouvy, ta bude projednána v ÚOK CHOEP a v KPEPu. ÚOK 

pověřila vypracováním textu smlouvy pp. Ing. Čumíčka a Ing.Valehracha. Ing. Čumíček návrh 

vypracoval, konzultoval ji s předsedou ÚOK a Ing. Podpěrou. Po souhlasu ji ještě přeposlal 

přesedovi legislativní komise, panu Ing. Hulmanovi. Ing. Hulman ji schválil. Poté ji tajemnice, 

prostřednictvím pana Kabáta, předala k jednání ÚV ČSCH. To vše se odehrálo v době od schůzky 

16.2. do cca poloviny měsíce května. Komise pak před prosincovým jednání dostala neoficiální 

stanovisko ke smlouvě ze strany ÚV o podmínce, ţe všichni členové KPEPu musí být členy 

ČSCH, proto přijala usnesení, ţe odstupuje od jednání s KPEPem. Pan předseda povaţuje celou 

záleţitost za  neseriózní, dotýká se jeho osoby a  sdělil, ţe bude zvaţovat o svém setrvání ve 

funkci předsedy.      

2.    Členové komise byli seznámeni se zprávou p.Ericha Kubici ze zasedání exotářské sekce na 

GZ EE v Maďarsku, kterou nám poskytla tajemnice ÚOK OP SZCH Dr. Bruteničová. Informaci 

doplnil pan Martin Kabát sdělením, ţe byl pan Ing. Kratochvíl opět zvolen do funkce 

viceprezidenta EE. 

3.   Členové komise byli seznámeni s návrhem projektu pro LI.a.s., kterou vypracoval předseda 

komise pan Změlík a byla v termínu předána pro jednání ÚV ČSCH. Nebylo k ní připomínek. 

4.   Pan Antonín Korec se zúčastnil VI. ročníku V.I.P. setkání chovatelů papoušků v Jirnech. 

5.   V poţadovaném termínu byly odeslány zahraniční platby : 300,- EUR roční poplatek C.O.M. 

a 105,- EUR roční poplatek 7 mezinárodních posuzovatelů na rok 2011. 

6.   Jednání předsedů ÚOK se zástupci ÚV ČSCH a KS, které je svoláno na základě usnesení ÚV 

ČSCH č. 233/10/11n/2011 na 30. červen 2011, se zúčastní předseda komise, pan Karel Změlík. 

7.   Komise byla seznámena se zápisem z VČS Klubu K-2 Ostrava o ukončení členství pana 

Jakaboviče. Novým předsedou klubu je pan Arnošt Vraník, jednatelem pan Jaroslav Postupa a 

pokladníkem Miroslav Slíva. Klub také oznámil pořádání Mistrovství Klubu barevných a 

postavových kanárů v Ludgeřovicích ve dnech 12.-13.11.2011. Poţádali o delegování posuzovatele 

p.Richtára z Bílovce – vyřídí tajemnice komise. 

8.   V časopise Chovatel byli letos zveřejněni nejlepší chovatelé roku 2010 z okresů Cheb, Jičín, 

Kroměříţ, Nový Jičín, Ostrava, Písek a Tachov. 

9.   Informaci z červnového zasedání ÚKPM podal Ing.Čumíček a Antonín Korec V letošním roce  

se Mezinárodní kolo 43. OMCH  bude konat ve dnech 17.-21. 8. v Opavě. Celkem se soutěţe 



zúčastní 102 dětí, z odbornosti chovu okrasného ptactva 7 dětí, zkušební komise bude pracovat ve 

sloţení Ing. Valehrach, předseda komise, Ing. Jiří Čumíček a Antonín Korec, členové. 

10. V souvislosti s informací pana generálního sekretáře o odstoupení pana Václava Mlaskače 

z funkce člena ÚV ČSCH, rozhodla ÚOK, ţe pokud bude oficiálně vyhlášená dovolba do ÚV 

ČSCH, pak ÚOK chovatelů okrasného a exotického ptactva navrhuje do ÚV ČSCH  pana Ing. 

Luboše Valehracha. 

     V závěru jednání pan předseda poděkoval panu Kabátovi a členům komise za účast a aktivní 

přístup k projednávaným záleţitostem a v 19.30 hodin schůzi oficiálně ukončil. 

 

 

                                                                                 Karel Z m ě l í k, v.r. 

                                                                              předseda ÚOK CHOEP 

 

 

Zapsala : Jana Korbová 

 


